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Az Országgyűlési Könyvtár 
állomány ából törölve 

ItWi/ 
Élő halak a Tiszában - a cél a rehabilitáció (5-6. oldal) 

^ ALAPÍTVA: 1910-BEN ^ 

DELMAQYARORSZAQ 
SZERDA, 2000. FEBR. 16., 90/39. ÁRA: 4 4 FT (ELŐFIZETVE: 3 8 FT) 

Járnak a vonatok, óvatosak az utasok 

Sztrájk után a vasút 
F O S U L I ^ 

B U L I 
Sláger P a r t y 
minden szerdán a diákjegy: 250 Ft 

BACARDI etszaka 

Munkatársunktól 
A MÁV Rt. vezetése sze-

rint a szakszervezetek február 
13. (vasárnap) délután 5 órától 
már jogszerűtlenül sztrájkol-
tak, mert teljesültek azok a kö-
vetelések, amelyek miatt a 
munkabeszüntetést meghirdet-
ték. A társaság bírósághoz for-
dult, és kérte a visszaélés meg-
állapítását. Minthogy a szak-
szervezetek éppen egy nappal 
később, február 14-én (hétfőn) 
délután 5 órakor fújták le a 
sztrájkot, előfordulhat, hogy a 
közbeeső 24 óra alatt keletke-
zett 120 millió forint veszteség 
megtérítése az érdekképvisele-
ti szerveket terheli majd. A 
329 órás vasutassztrájk után 
ismét menetrendszerűen indul-
nak a vonatok a szegedi Nagy-
állomásról is. Tegnap éjféltől 
valamennyi vonat útra kelt. Az 
utasok délelőtt még igen óva-
tosan érdeklődtek a vasúti uta-
zás lehetőségei iránt: a buda-
pesti intercity-járat bő „ne-
gyed házzal" ment. 

(A vasutassztrájk utáni 
helyzetről bővebben 

a 3. oldalon.) 
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Valentin-napi ajándék a MÁV-tól: hétfőn lefújták a sztrájkot. (Fotó: Schmidt Andrea) 

Szent István-ereklye 

A domonkosok 
visszaadnák 

Zágráb (MTI) 
A dubrovniki domonkos 

rendi szerzetesek megerősí-
te t ték a zág ráb i m a g y a r 
n a g y k ö v e t s é g n e k , hogy 
szándékukban áll Magyar-
országnak adni Szent István 
k o p o n y a e r e k l y é j é t , de a 
döntést a zágrábi rendfő-
nöknek kell meghoznia — 
közölte kedden Magyaror-
szág zágrábi nagykövete. 

Csóti György nagykövet 
elmondta, hogy a magyar 
d i p l o m á c i a i k é p v i s e l e t 
azonnal felvette a kapcsola-
tot a dubrovniki domonko-
sokkal, miután a Vecernji 
List cfmű zágrábi napilap 
vasárnap hírül adta: a do-
monkos rend kolostorának 
múzeuma visszaadná Ma-
gyarországnak a Szent Ist-
ván-ereklyét, amelyet év-
századok óta ott őriznek. 

A nagykövet beszámolt 
arról, hogy a magyar diplo-
maták felvették kapcsolatba 
léptek a zágrábi rendfőnök-
kel is, ő azonban egyelőre 
érdemben nem nyilatkozott. 
Arról viszont tájékoztatta a 
n a g y k ö v e t s é g e t , hogy a 
ké rdés e l d ö n t é s é r e egy 
olyan rendi testület illeté-
kes, amely csak négyéven-
ként tanácskozik , és leg-
utóbbi ülését tavaly tartotta, 
így a l e g k ö z e l e b b i ü lés 
csak három év múlva vár-
ható. 

Csóti György elmondta, 
hogy találkozót kért a do-
m o n k o s o k zágrábi rend-
főnökétől, akivel minden-
k é p p e n m é g e z e n a hé -
ten m e g b e s z é l é s t t a r t a -
nak. 

Pénz és tudomány 
Eger (MTI) 

Szabó Gábor személyében 
március l-jétől önálló helyet-
tes államtitkár irányítja az ok-
tatási tárcán belül a kutatás 
fejlesztést; ezzel létrejönnek 
egy, az Európai Unió országa-
iban már működő független 
tudományos minisztérium 
alapjai - közölte kedden egy 
Egerben megtartott kamarai 
fórumon Pakucs János, a Ma-
gyar Innovációs Szövetség el-
nöke. 

Hangsúlyozta: a nyugat-
európai országokban és az 
Amerikai Egyesült Államok-

ban a GDP 3 százalékát hasz-
nálják fel ezen a területen, 
Magyarország viszont az el-
múlt évben csupán a nemzeti 
össztermék 1 százalékát fordí-
totta erre a célra. 

Megítélése szerint Magyar-
országon egészségtelenül 
nagy az állami szerepvállalás 
a kutatás-fejlesztésben: az er-
re fordított összeg 62 százalé-
ka származik a költségve-
tésből, a fejlett országokban 
ez csak 40 százalék. Elsősor-
ban az iparvállalatok innová-
ciójának felgyorsítására van 
szükség - mutatott rá. 

Bombatalálat 
Röszkén 

Egy Röszke melletti ta-
nyán hétfőn bombát találtak. 
A tanya tulajdonosa, Friedrich 
Irén elmondta, hogy az álta-
luk visszavásárolt ingatlanra 
ráfért egy alapos lomtalanítás, 
takarítás. Ezen munkálatok 
közben bukkantak rá az 5-7 
kilogrammos, 50 centiméteres 
gránátra. 

A hölgy azonnal értesítette 
a röszkei rendőrőrsöt. Onnan 
pillanatok alatt kiérkeztek a 
helyszínre, amit biztosítottak, 

majd a budapesti tűzszeré-
szeknek továbbították az in-
formációt. Az ingatlan tulaj-
donosától türelmet kértek, 
mondván, három napba biztos 
beletelik, mire a szakemberek 
elszállítják a gránátot. 

Ehhez képest már tegnap 
kora reggel megérkeztek a 
tűzszerészek, akik annyit árul-
tak el, hogy a gránát 1-2 éve 
kerülhetett a tanya mellé. Kér-
dés: hogyan? 

V. F. S. 

Révbe jut a Szeged LC? 

„A lényeg a túlélés" 
Elképzelhető, hogy 

révbe ér a Szeged LC 
PNB-s labdarúgócsapata, 
köszönhetően talán az új 
lehetőségnek, a hétfőn 
aláírt szándéknyilatko-
zatnak. 

Az ügyben lényeges az ön-
kormányzat állásfoglalása, 
hozzáállása is, erről Szovics 
Zoltán sportreferens a követ-
kezőket árulta el: - Az új tu-
lajdonoskörnek, amennyiben 
realizálódik az üzlet, ugyan-
azt kínáljuk és biztosítjuk, 
mint Nagylaki Kálmánnak, az 
ingyenes stadionhasználattól 
egészen az utánpótláscsapa-
tok versenyeztetéséig. 

Telefonon sikerült utolér-
nünk azt a két üzletembert, 
akik egy nagyobb befektetői 
csoport képviseletében dol-
goznak a szegedi labdarúgás 
megmentéséért. Az anonimi-
tást továbbra is fenntartva el-
mondták, hogy a tervek 
hosszú távúak, az sem tánto-
rítja el a cégeket a céltól, ha a 
Szeged LC esetleg kiesne az 
első osztályból. De a legfon-
tosabb, hogy t isztázzák a 
szakmai, a gazdasági és a po-

litikai viszonyokat. A lényeg 
a túlélés. 

Nagylaki Kálmán, a Sze-
ged LC elnök-tulajdonosa ér-
deklődésünkre közölte, hogy 
a csapat - amennyiben ren-
deződnek az anyagi gondok 
és a játékoskerettel kapcsola-
tos problémák - indulhat a 
PNB-ben, megkezdheti a ta-
vaszi idényt. Az ezzel kap-
csolatos dokumentumokat 
tegnap eljuttatták az MLSZ 
illetékeseihez. 

Szeged minőségi labdarú-
gásának a megmentése min-
denképpen nemes ügy. Nem 
szeretnénk ártani, tehát bele-
egyeztünk abba - a két köz-
vetítő kérésére hogy 
egyelőre továbbra is biztosít-
juk számukra a névtelensé-
get. Óhajukat mellesleg azzal 
indokolták, hogy az egész fo-
lyamatnak a csend, a nyuga-
lom használna a leginkább, 
mert még minden forrásban, 
alakulóban van. Nyilván szá-
munkra is az a fontos, hogy 
a város ne veszítsen el újabb 
élvonalbeli csapatot. 

I. P. 

Tiszanet: Matáv-tökével a kábelhálózaton 
Munkatársunktól 

Tegnap Szegeden, a Fe-
kete Sas utcai irodájában 
ünnepelte negyedik szüle-
tésnapját a város vezető 
internet-szolgáltatója, a 
Tiszanet Rt. Ezzel egy 
időben a társaság részvé-
nyeinek 86,8 százaléka a 
Matáv-csoport tulajdoná-
ba került, a többi a céget 
felépítő és továbbra is 
irányító menedzsment ke-
zében maradt. 

A szakemberek szerint az 
internetes és kábeltévés pia-
con, a távközlés területén ta-
pasztalható nagy mozgás, 
tőkekoncentráció elsősorban 
arról szól, hogy aki kimarad, 
az lemarad. És van olyan eset, 
amikor az önállóság feladása 
az egyetlen megoldás. 

A Tiszanet a rohamosan 
fejlődő szegedi internet-piacon 
a szolgáltatás, a kiszolgálás 
minőségével igyekszik megtar-
tani vezető pozícióját. A cég a 

Középen dr. Kurusa Árpád vezérigazgató osztja a születésnapi Tiszanet-tortát. 
Vajon mennyit ért egy szelet? (Fotó: Miskolczi Róbert) 

kábeltévés szolgáltatásba is be-
kapcsolódott. Vezetői abban 
bíznak, hogy a világszabvány 
hatására a kábelmodemek ára 
- amely ma 120 ezer forint kö-

rül van - rövid időn belül ne-
gyedére csökkenhet. 

A kábeltévés internet akkor 
fogja elérni a csúcspontját, hi-
szen bárki bemehet majd a 

boltba, és megveheti a kábel-
modemet csakúgy, mint ma a 
telefonos modemet. Most 
azonban a jelentősebb számú 
kábeltévés ügyfél kiszolgálásá-

hoz óriási fejlesztések kelle-
nek, amelyhez megfelelően 
erős gazdasági háttérrel rendel-
kező befektetőre, a Matáv-cso-
portra volt szükség. Ez moti-
válta a részvényeladást, s ter-
mészetes, hogy a tulajdonos-
váltás előtt megismerkedtek a 
másik potenciális befektető, a 
Déltáv ajánlatával is. 

Már hagyomány, hogy a Ti-
szanet születésnapján tortával 
és játékos feladatokkal fogad-
ják a Fekete Sas utcai irodába 
betérő ügyfeleket. Tegnap 22 
órától ma 22 óráig a http://szu 
linap.tiszanet.hu oldalon talál-
ható egy internetes totó, de az 
új előfizetők számára is hirdet-
tek játékot. A legifjabbakra 
gondolva, weben keresztül el-
érhető speciális kifestőt készt-
tettek az internettel ismer-
kedőknek. 

(Dr. Kurusa Árpáddal, 
a Tiszanet 

vezérigazgatójával készült 
interjúnk az Egy százalék 

mellékletben olvasható.) 

Az albán elnök 
Budapesten 

Budapest (MTI) 
A magyar-albán oktatási 

együttműködésről szóló jegy-
zőkönyvet, valamint az egész-
ségügyi és orvostudományi 
együttműködésről szóló 
egyezményt frtak alá kedden 
Budapesten. Rexhep Meidani, 
az Albán Köztársaság elnöke 
- aki hétfőn Göncz Árpád ál-
lamfő meghívására érkezett a 
magyar fővárosba - kedden 
folytatott hivatalos megbeszé-
léseket Budapesten. A megál-
lapodásokat a két elnök jelen-
létében, az Országházban írták 
alá. A Kossuth téren katonai 
tiszteletadással rendezett fo-
gadtatást követően Göncz Ár-
pád négyszemközt folytatott 
megbeszélést Rexhep Meida-
nival, majd plenáris tárgyalá-
sokra került sor. 

http://szu

